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Betreft: Schriftelijke vragen van SP inzake de uitstoot van kwikverbindingen (als Hg) door de 
Koninklijke Mosa BV Wandtegelfabriek aan de Meerssenerweg 358 te Maastricht. 

 
Geacht college, 

 
Sinds 2016 rust er een zogenoemde een zogenoemde minimalisatieverplichting op bedrijven die 

activiteiten ontplooien die schade aan de leefomgeving en de volksgezondheid kunnen toebrengen. 

De verplichting om Zeer Zorgwekkende Stoffen (ZZS) te minimaliseren, komt voort uit de zorgplicht 

zoals omschreven in het Besluit activiteiten leefomgeving (Bal). Deze zorgplicht geldt voor bedrijven 

en activiteiten die melding plichtig of vergunning plichtig zijn. Door de introductie van de 

minimalisatieverplichting, hoopte de rijksoverheid een stevige vermindering van de uitstoot van 

schadelijke stoffen te bewerkstelligen.  

Artikel 2.11 van het Bal legt uit dat iedereen die een activiteit uitvoert die schadelijk kan zijn voor het 

milieu (zoals bedrijven) alle nodige maatregelen moet nemen om schadelijke effecten te voorkomen. 

Als het niet mogelijk is om deze effecten volledig te voorkomen, moet het bedrijf de schade zo veel 

mogelijk beperken of herstellen. Deze plicht geldt voor alle stoffen, inclusief ZZS, zoals emissies, 

afval, producten of bestrijdingsmiddelen die deze stoffen bevatten. 

In de tweede en derde alinea van artikel 2.11 wordt verduidelijkt hoe bedrijven de schade zoveel 

mogelijk moeten beperken. Dit houdt in dat ze de beste beschikbare technieken moeten gebruiken, 

alle passende maatregelen moeten nemen om milieuvervuiling te voorkomen, maatregelen moeten 

nemen om de gezondheid te beschermen, en geen significante vervuiling mogen veroorzaken.  

Volgens Kenniscentrum InfoMil, het centraal informatiepunt voor wet- en regelgeving binnen het 

omgevingsdomein, is kwik ‘een gevaarlijke stof die uit het milieu moet verdwijnen’ en wordt er 

wereldwijd via verdragen en wetgeving naar gestreefd om ‘het gebruik te beperken, de uitstoot te 

verminderen en de stof permanent veilig op te slaan’. Kwik is een zwaar metaal dat volgens InfoMil al 

in lage doseringen toxisch is. De stof tast voornamelijk het zenuwstelsel en de nieren aan, en is extra 

schadelijk voor zwangere vrouwen en hun ongeboren kinderen, wat maakt dat de uitstoot van kwik op 

korte termijn tot een absoluut minimum beperkt moet worden, zeker in de bebouwde omgeving. 

https://iplo.nl/regelgeving/regels-voor-activiteiten/vermijdings-reductieprogramma-zzs/regels-vermijdings-reductieprogramma-zzs/
https://wetten.overheid.nl/BWBR0041330/2024-07-01
https://www.infomil.nl/
https://www.infomil.nl/onderwerpen/lucht-water/lucht/informatieblad-kwik/


 
 
Echter, uit een onderzoek van RTL4 dat op 25 oktober 2024 verscheen, en uit de bedrijfsrapportages 

in het emissieregister van de rijksoverheid, blijkt dat uitstoot van kwikverbindingen (als Hg) door de 

Koninklijke Mosa BV Wandtegelfabriek in Maastricht tussen 2015 en 2022 niet is afgenomen, maar 

juist is toegenomen van 2,3 kilogram naar 6,2 kilogram. Wat daarbij extra verontrustend is, is dat de 

fabriek van de Koninklijke Mosa zo ongeveer middenin onze stad gelegen is en praktisch middenin een 

woonwijk ligt. Ook worden er in de nabije omgeving, te weten op het oude terrein van Mosa Porselein 

aan de andere kant van de Meerssenerweg, op korte termijn nog eens 245 wooneenheden 

bijgebouwd. 

Deze verontrustende informatie heeft bij onze fractie de volgende vragen doen rijzen:  

1. Is het college op de hoogte van de minimalisatieverplichting die sinds 2016 rust op bedrijven 

zoals de Koninklijke Mosa BV, die activiteiten uitvoeren die schadelijk kunnen zijn voor de 

leefomgeving en volksgezondheid? Zo nee, waarom niet? Zo ja, is er inzicht in de manier 

waarop de Koninklijke Mosa BV aan deze verplichting voldoet? Zo ja, zou de raad daarvan een 

overzicht mogen ontvangen? 

 

2. Welke stappen heeft het college tot op heden ondernomen om te controleren of de 

Koninklijke Mosa BV gebruikmaakt van de ‘beste beschikbare technieken’ en alle mogelijke 

maatregelen treft om milieuvervuiling te voorkomen, zoals vereist door artikel 2.11 van het 

Besluit activiteiten leefomgeving (Bal)? Mocht uw college geen stappen hebben ondernomen, 

waarom niet? 

 

3. Hoe is volgens uw college te verklaren dat de kwikuitstoot van de Koninklijke Mosa BV 

Wandtegelfabriek in Maastricht tussen 2015 en 2022 niet is afgenomen, maar juist is gestegen 

van 2,3 kilogram naar 6,2 kilogram? 

 

4. Kan het college toelichten welke controlemechanismen momenteel bestaan om naleving van 

de zorgplicht en minimalisatieverplichting door vergunning plichtige en melding plichtige 

bedrijven in Maastricht te waarborgen, met specifieke aandacht voor ZZS zoals kwik? 

 

5. Heeft de gemeente Maastricht, eventueel in samenwerking met andere overheidsinstanties, 

actie ondernomen om deze toename van kwikuitstoot te onderzoeken? Zo ja, wat waren de 

bevindingen en eventuele consequenties voor de bedrijfsvoering van de Koninklijke Mosa BV? 

Zo nee, waarom niet? 

 

6. Is het college het met onze fractie eens dat het extra zorgelijk is dat deze uitstoot plaatsvindt 

in een dichtbevolkte stedelijke omgeving, waar kwetsbare groepen zoals kinderen en 

zwangere vrouwen aan de schadelijke effecten van kwik kunnen worden blootgesteld? Zo ja, 

is de gemeente inmiddels in gesprek met de Koninklijke Mosa? Zo nee, waarom niet? 

 

7. Op welke wijze informeert het college de omwonenden van de Koninklijke Mosa BV 

Wandtegelfabriek over de risico’s van de verhoogde kwikuitstoot en de stappen die worden 

ondernomen om de uitstoot terug te dringen? 

  

https://www.rtl.nl/nieuws/onderzoek/artikel/5474408/uitstoot-zeer-zorgwekkende-stoffen-zzs-omhoog-lood-kwik-pfas-paks
https://data.emissieregistratie.nl/reports
https://rtvmaastricht.nl/nieuws/artikel/raad-akkoord-met-woningbouw-op-oud-terrein-mosa-porselein


 
 

8. Hoe kijkt het college naar de ontwikkelingen rondom de geplande bouw van 245 nieuwe 

wooneenheden in de directe nabijheid van de Koninklijke Mosa BV Wandtegelfabriek, gelet op 

de verhoogde kwikuitstoot? Welke maatregelen overweegt het college in het kader van die 

herontwikkeling om de gezondheid van toekomstige bewoners te waarborgen?  

 

9. Ziet het college mogelijkheden om de eisen omtrent minimalisatieverplichting en zorgplicht 

strenger te handhaven voor bedrijven die zich binnen of nabij woonwijken in onze gemeente 

bevinden, en overweegt het college hiervoor aanvullende beleidsmaatregelen te ontwikkelen? 

Hoogachtend, 
 
Stephanie Blom  
Raadslid SP  


